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Rada Powiatu Wołowskiego 
 

Protokół nr XXXVIII 

 

XXXVIII Sesja w dniu 24 sierpnia 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 24 sierpnia 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 18:47 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Józef Szumilas  

15. Urszula Wojtyło 

16. Anna Wróbel  

 

Nieobecny: radny Zbigniew Skorupa 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego otworzył XXXVIII sesję. Następnie przywitał 

gości obecnych osobiście oraz zdalnie: Wójt Wińska p. Jolantę Krysowatą-Zielnicę, p. Annę 

Janus – dyrektor Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w Wołowie, 

s. Agatę Wójcik – dyrektor Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Wiosna” 

w Krzydlinie Małej, p. Małgorzatę Tkaczyk – kierownik Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Wołowie, st. bryg. Wojciecha Maciejewskiego – komendanta powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Wołowie, p. Roberta Stępnia – dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy, p. Andrzeja Rajzera – przewodniczącego Powiatowej Rady Seniorów, a także 

media – portal Nasze Sprawy. 

 

Przewodniczący nadmienił, iż sesja mimo zapowiedzi nie odbywa się stacjonarnie z uwagi na 

awarię rzutnika. 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący poinformował o wniosku Zarządu o wprowadzenie zmian w porządku obrad. 

 

Starosta p. Janusz Dziarski w imieniu Zarządu wniósł o następujące zmiany w porządku 

obrad: 
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1) Usunięcie punktu dot. rozpatrzenia oraz podjęcia uchwały w sprawie emisji obligacji 

komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywani i wykupu; 

2) wprowadzenie punktu dot. rozpatrzenia i podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu; 

3) wprowadzenie autopoprawek do projektów uchwał w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej oraz w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wołowskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zdjęcie z porządku obrad punktu: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie 

emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Urszula 

Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozszerzenie porządku obrad o punkt: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały 

w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Urszula 

Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad ze zmianami. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Kazimierz 
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Pakulski, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Nejman 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

Przewodniczący p. Janusz Kawalec przypomniał wymianę korespondencji, jaka miała miejsce 

z Gminą Wińsko, czego efektem jest obecność P. Wójt na dzisiejszej sesji. 

 

Głos zabrała Wójt Gminy Wińsko p. Jolanta Krysowata-Zielnica, która wskazała, że 

Przewodniczący miał umocowanie jedynie aby zaprosić ją na sesję lub komisję. P. Wójt 

podzieliła się refleksją, że składanie wniosku w ramach Polskiego Ładu na kwotę 145 mln zł 

jest dyskwalifikujące dla Powiatu. Dla rozwoju Gminy Wińsko kluczowa jest droga 

powiatowa łącząca Wińsko z S5, co zostało zlekceważone. 

 

P. Janusz Dziarski retorycznie zapytał, w czyim imieniu występuje P. Wójt, przesądzając 

o klęsce wniosku. Przed tygodniem było spotkanie samorządowców w Kamieńcu 

Ząbkowickim, gdzie obecny był m.in. wiceminister finansów. Inne samorządy również 

złożyły wielomilionowe wnioski. Wińsko jest połączone z S5 drogą krajową 36.  

 

P. Jolanta Krysowata-Zielnica odpowiedziała, że droga krajowa 36 nie nadaje się do ruchu 

mającego znaczenie gospodarcze. Podziękowała za zaproszenie, zaznaczając, że żałuje, iż 

pojawiła się na sesji. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Wołowie w 2020 roku. 

 

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie zostało radnych dostarczone. 

 

Głos zabrał komendant PSP w Wołowie p. Wojciech Maciejewski, który przedstawił 

sprawozdanie, zwracając większą uwagę na niektóre jego aspekty, m.in. na większą 
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w stosunku do poprzednich lat liczbę zdarzeń z ofiarami śmiertelnymi. Nadmienił także 

o nowych pojazdach, jakie otrzymała straż pożarna w powiecie. 

Strażacy z całej Polski, w tym z naszego powiatu, uczestniczą w gaszeniu pożarów w Grecji.  

 

Przewodniczący p. J. Kawalec zapytał, czy wyjazd grupy strażaków do Grecji nie wpływa 

negatywnie na pracę strażaków na miejscu. 

 

Komendant odpowiedział, że nie ma to miejsca, stan zmiany służbowej jest utrzymywany 

na stałym poziomie. 

 

Starosta podziękował strażakom za solidną pracę w Grecji i poprosił komendanta 

o przekazanie tych podziękowań. 

 

6. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego 

w Wołowie za 2020 rok. 

 

Sprawozdanie zostało radnym dostarczone. 

 

P. Anna Janus zaprezentowała sprawozdanie z działalności placówki w roku 2020. 

 

P. J. Kawalec zapytał, jak młodzież poradziła sobie ze zdalnym nauczaniem. 

 

P. A. Janus odpowiedziała, że była trudność jeśli chodzi o dopilnowanie dzieci w nauce, gdyż 

na zmianie jest jeden wychowawca. Niemniej dzieci były zmobilizowane i dobrze 

współpracowały, choć brakowało im kontaktu z rówieśnikami i nauczycielami. 

 

P. Michał Gołąb złożył wniosek formalny. Zaproponował przesunięcie punktu 15 – 

Sprawozdanie Zarządu, aby wniosek w sprawie dróg mógł zostać omówiony na bieżąco. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek radnego M. Gołębia w sprawie przejścia do p. 15 porządku posiedzenia. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

PRZECIW (9) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Józef Szumilas, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kamil Jeżyna, Zbigniew Posacki  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

7. Sprawozdanie z działalności Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Wiosna” 

w Krzydlinie Małej za 2020 rok. 

 

Sprawozdanie zostało radnym dostarczone. 

 



5 

 

S. Agata Wójcik zaprezentowała sprawozdanie z działalności placówki w roku 2020. 

 

Przewodniczący zapytał, jak dzieci psychicznie znosiły izolację spowodowaną pandemią 

Covid-19, zwłaszcza te najmłodsze. 

 

S. Agata Wójcik odpowiedziała, że początki były trudne, lepiej było kiedy już można było 

wyjść na podwórze. Bardzo pomogła nowo wyremontowana sala gimnastyczna i taras. 

Ograniczenie odwiedzin rodziców dla dzieci w wieku przedszkolnym było również trudne. 

Starsze dzieci też często nie radziły sobie z zamknięciem. 

 

P. Starosta zaapelował do mieszkańców powiatu, aby kto może, ma odpowiednie warunki, 

wziął pod uwagę możliwości utworzenia rodziny zastępczej dla dzieci tego potrzebujących. 

Brak takich rodzin jest mocno odczuwalny. 

 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie za 2020 

rok. 

 

Sprawozdanie z działalności PCPR za rok 2020 zostało radnym przedstawione. 

 

P. Małgorzata Tkaczyk przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie. 

 

P. Józef Szumilas zapytał o ośrodki interwencji kryzysowej – wg raportu NIK ponad połowa 

powiatów nie prowadzi ich, choć powinna. Ile osób z powiatu znalazło schronienie w takich 

ośrodkach, np. po doznaniu przemocy?  

 

P. Małgorzata Tkaczyk odpowiedziała, że PCPR ma porozumienia z dwoma ośrodkami, które 

mogą przyjąć osoby z naszego powiatu w razie potrzeby. Utworzenie i utrzymanie takiego 

ośrodka w powiecie wymagałoby bardzo dużych nakładów finansowych. 

 

9. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2021 r. 

 

P. Robert Stępień przedstawił projekt uchwały w zakresie dotyczącym Powiatowego Urzędu 

Pracy. 

W związku z niewykorzystaniem środków w wysokości 9 322,50 zł przez Powiatowy Urząd 

Pracy w Wołowie w zakresie rehabilitacji zawodowej konieczne jest dokonanie przeniesienia 

środków na zadania realizowane przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie 

w zakresie rehabilitacji społecznej. 

 

Dalszą część uzasadnienia przedstawiła p. Małgorzata Tkaczyk. 

Środki z zadania „zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej” 

przenosi się na zadanie „dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 

ortopedyczne i środki pomocnicze”. Środki w pozostałych zadaniach pozostają bez zmian.                                                                                                                                                    

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej p. Stanisław Jastrzębski 

poinformował, iż opinia komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 
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Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie niedochodzenia należności 

z tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, stanowiącej równowartość 40 euro, 

jeżeli jej kwota jest równa świadczeniu pieniężnemu albo większa od tego świadczenia. 

 

Skarbnik Powiatu p. Beata Sadowska przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. 

 

P. Michał Gołąb zapytał, ile jest takich sytuacji w ciągu roku. Po drugie, kwota 40 euro 

obejmuje wierzytelności do 5000 zł, powyżej jest 70 euro. Czy takie sytuacje też mają 

miejsce? 

 

P. Beata Sadowska odpowiedziała, że w drugim przypadku takie sytuacje nie występują, 

natomiast jeśli chodzi o odzyskiwanie rekompensaty 40 euro, trudno określić częstość 

występowania, ponieważ nie są to zdarzenia cykliczne. Jeśli chodzi o umowy 

najmu/dzierżawy, Powiat ma zawartych około 8 takich umów, w jednym przypadku 

regulowanie należności opóźnia się. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie niedochodzenia należności z tytułu 

rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, stanowiącej równowartość 40 euro, jeżeli 

jej kwota jest równa świadczeniu pieniężnemu albo większa od tego świadczenia.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

11. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 
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nr XXVII/171/20 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego 

na 2021 rok. 

 

P. Beata Sadowska przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. 

  

Zmiana budżetu zakłada: 

1. zwiększenie planowanych dochodów o 183.000,00 zł, w tym: 

- zwiększenie dochodów bieżących o 435.828,00 zł,  

- zmniejszenie dochodów majątkowych własnych o 252.828,00 zł, 

2. zmniejszenie planowanych wydatków o 517.000,00 zł, w tym: 

- zwiększenie wydatków bieżących o 95.000,00 zł,  

- zmniejszenie wydatków majątkowych o 612.000,00 zł. 

 

Szczegóły zmian zawarte są w uchwale oraz uzasadnieniu do niej.  

 

P. Bartosz Granat zapytał, czy budżet Powiatu nadal będzie spełniał wymagane wskaźniki, 

także odnośnie planowanego zaciągniętego zobowiązania, jeśli zostanie otrzymane 

dofinansowanie z funduszu rządowego i będzie wymagany wkład własny 5 proc.   

 

P. Beata Sadowska w odpowiedzi wskazała, że zadania we wniosku na przebudowę dróg są to 

zadania majątkowe, więc kredyty, pożyczki i obligacje mogą być jednym ze źródeł 

finansowania. Byłoby realizowane przez okres 3 lat, zatem wymagany wkład wyniósłby ok. 

2,5 mln zł rocznie. Zdaniem P. Skarbnik nie ma zagrożenia dla budżetu. 

 

P. Bartosz Granat zapytał p. Starostę o plany odnośnie rezerwy 318 tys. zł. 

 

P. Janusz Dziarski wskazał, że środki będą przeznaczone na wykorzystanie w razie 

konieczności. 

 

P. Beata Sadowska uzupełniła, że środki mogą zostać przeznaczone na zmniejszenie deficytu 

oraz na inne zadania, które nie znalazły się w budżecie. 

 

P. Kamil Jeżyna zwrócił się do p. Starosty z pytaniem o kwestię zmniejszenia dochodów 

majątkowych ze sprzedaży nieruchomości, co ma miejsce w drugiej połowie roku kolejny rok 

z rzędu. Czy Zarząd ma pomysł, z czego to wynika? 

 

P. Janusz Dziarski odpowiedział, że mimo licznych przetargów i nawet zainteresowanych 

osób, ofert kupna jest niewiele. Zmiany w budżecie wynikają z aktualnych potrzeb. Mimo 

tego starania w zakresie sprzedaży nieruchomości są czynione. Są duże szanse na sprzedaż 

niebawem nieruchomości w Krzelowie. 

 

P. Kamil Jeżyna ad vocem dopytał, czy p. Starosta nie widzi przyczyny takiego stan rzeczy 

i czy nie można zrobić czegoś, aby sprzedawano więcej nieruchomości? Gmina Wińsko na 

profilu facebookowym zamieszcza dobre materiały odnośnie nieruchomości będących na 

sprzedaż w gminie, także tej w Krzelowie. 

 

P. Beata Sadowska uściśliła, że sprzedaż nieruchomości to nie są dochody własne Powiatu, 

tylko dochody bieżące związane z realizacją zadań zleconych. 

 

P. Janusz Dziarski wskazał, że postępowanie ws. wspomnianej działki w Krzelowie po akcji 

PR-owej Gminy Wińsko, zakończyło się fiaskiem. Czynione są dalsze starania odnośnie 
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sprzedaży tej i pozostałych działek. Problemem jest to, że w wielu przypadkach nie są to 

działki bardzo atrakcyjne. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/171/20 

Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok 

z autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Anna 

Wróbel  

PRZECIW (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

12. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

P. Beata Sadowska przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają z dokonanych zmian w budżecie. 

 

P. Kamil Jeżyna zapytał P. Starostę o planowane zmiany reorganizacyjne w jednostkach 

oświatowych, o których to zmianach jest mowa w projekcie uchwały. 

  

P. Janusz Dziarski odpowiedział, że prowadzone są działania odnośnie zmian w ZSS 

w Lubiążu, aby zmniejszyć wydatki bieżące związane z tą szkołą. Mniejsza liczba uczniów 

też musi powodować ograniczenie wydatków. Powiat realizuje wiele programów 

oświatowych, co daje uczniom możliwość uczestnictwa m.in. w kursach doszkalających, a do 

tego pozwala polepszyć infrastrukturę placówek oświatowych. Prowadzone są działania 

w celu przyciągnięcia większej liczby uczniów. 

 

P. Michał Gołąb przypomniał sesję absolutoryjną i dyskusję na temat edukacji. Wygląda na 

to, że sytuacja jest gorsza niż wtedy było to przedstawiane. 

 

P. Starosta przypomniał, że sprzedaż obiektu LO im. Ossolińskiego Gminie Brzeg Dolny 

miała miejsce kiedy był on wicestarostą. Była to decyzja ryzykowna, ale przyniosła 

Powiatowi konkretne dochody majątkowe. Natomiast w powiatowym szkolnictwie 

branżowym proponowane są młodzieży zawody na które jest popyt na rynku pracy, lecz 

młodzież jest w niewielkim stopniu nimi zainteresowana. 

 

P. Przewodniczący przypomniał, że obecnie jest omawiany punkt dot. uchwały w sprawie 

zmiany WPF. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego z autopoprawką. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Józef Szumilas, Anna 

Wróbel  

PRZECIW (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

13. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 

Punkt zdjęty z porządku obrad. 

 

14. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 

kredytu. 

 

P. Beata Sadowska przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. Temat był omówiony przy 

uchwale w sprawie zmiany budżetu oraz przy uchwale w sprawie zmiany WPF. 

Zgodnie z niniejszą uchwałą Powiat Wołowski zaciągnie kredyt długoterminowy  w kwocie 

7.570.000,00 zł, którego spłata nastąpi w latach 2022-2025. Po podjęciu przez Radę Powiatu 

Wołowskiego uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego oraz otrzymanych 

wstępnych ofert z Banków dokumentujących obniżenie łącznych kosztów obsługi długu, 

zostanie skierowany do Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu wniosek o wydanie 

opinii o możliwości spłaty kredytu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna 

zabrał głos w sprawie opinii komisji. 4 członków komisji zagłosowało za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały, 4 było przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Zatem opinia 

komisji jest negatywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 

kredytu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 
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Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Józef Szumilas, Anna Wróbel  

PRZECIW (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Posacki  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

15. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

 

Informacje na temat pracy Zarządu zostały radnym przedłożone. Przedstawił dane 

epidemiczne zw. z Covid-19 na terenie powiatu wołowskiego. W gminie Brzeg Dolny 

zaszczepione jest 47,8 proc. populacji, w gminie Wołów 44,3 proc., w gminie Wińsko 42,1 

proc. W skali powiatu w pełni zaszczepionych jest 45,12 proc. mieszkańców, tj. ok. 21 tys. 

osób. 18 sierpnia w Kamieńcu Ząbkowickim p. Starosta uczestniczył w spotkaniu z 

premierem i kilkoma ministrami, a także z prezesem BGK, tematem były dochody JST w 

kontekście Polskiego Ładu. Wczoraj p. Starosta uczestniczył w spotkaniu z Wojewodą 

Dolnośląskim J. Obremskim, m.in. w sprawie wniosku złożonego w ramach Polskiego Ładu. 

 

Głos zabrał p. Maciej Nejman, który zapytał, ile jest wniosków gotowych do realizacji, bo 

wiadomo o 3 projektach. Po drugie, jak Starosta zamierza realizować zadania Powiatu bez 

współpracy z dwoma gminami?  

 

P. Janusz Dziarski powtórzył, że zadania z wniosku złożonego w ramach Polskiego Ładu 

realizowane będą w formule „zaprojektuj – wybuduj”. Mamy dwie pełne dokumentacje, 

kolejna jest na ukończeniu. Dodał, że medialnie to wygląda inaczej, ale współpraca z Gminą 

Wińsko ma miejsce w różnych obszarach. 

 

P. Maciej Nejman ad vocem zapytał, czy wniosek burmistrza o przekazanie działek pod 

działalność medyczną zostanie rozpatrzony pozytywnie. 

 

P. Janusz Dziarski odnośnie działki, o której przekazanie wnioskuje burmistrz Wołowa, to 

sprzedaż nieruchomości jest decyzją kolegialną, natomiast we wniosku jest mowa o 

darowiźnie. 

 

P. Urszula Wojtyło poruszyła kwestię odtworzenia oddziału ginekologiczno-położniczego. 

Przeniesienie tam oddziału wewnętrznego uniemożliwi to odtworzenie.  

Zapytała o kwestię uchylenia uchwały z powodu omyłki pisarskiej. Kto dokonał omyłki? 

Jaki jest stan w sprawie wniosku o termomodernizację CKZiU? 

 

P. Janusz Dziarski wskazał, że w drugiej uchwale omyłkowo wpisano nazwisko, które było 

w pierwszej. Nie ma jeszcze odpowiedzi co do rozstrzygnięcia wniosku o termomodernizację 

CKZiU. 

 

P. Zbigniew Posacki poruszył kwestię wniosku w programie Polski Ład, zgodził się ze 

stanowiskiem p. Wójt. Czy jeśli nie zostanie otrzymana chociaż część dofinansowania, pan 

Starosta zrezygnuje ze stanowiska? Czy p. Starosta prowadzi statystyki odnośnie osób, 

którym nie została udzielona pomoc medyczna w związku z zamknięciem oddziału 

wewnętrznego? Tymczasem lekarze pojawiają się na festynach, aby prowadzić szczepienia. 
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P. Janusz Dziarski odpowiedział, że była możliwość złożenia wniosku bez ograniczenia 

kwotowego. Co do lekarzy, czym innym jest szczepienie w terenie, a czym innym obsadzenie 

dyżurów przez całą dobę 31 dni w miesiącu. 

 

P. Michał Gołąb zapytał, dlaczego Powiat nie wystąpił o środki na budowę szpitala na 5 ha 

ziemi w pobliżu szpitala w Wołowie. Jeśli nie chciał, to może warto przekazać działki Gminie 

Wołów. Również zapytał o rezygnację Starosty ze stanowiska w przypadku nieotrzymania 

dofinansowania na remonty dróg. 

 

P. Janusz Dziarski odpowiedział, że będzie robił wszystko, aby te środki pozyskać.  

 

Radny p. Michał Gołąb ad vocem przypomniał, że był inicjatorem wniosku do Funduszu 

Dróg Samorządowych w sprawie dróg w gminie Wińsko.  

 

P. Michał Gołąb zapytał Starostę, czy minister administracji lub Kancelaria Premiera udzielili 

w ustawowym terminie – do końca lipca – odpowiedzi na temat wyjścia Gminy Wińsko z 

powiatu wołowskiego? 

 

P. Janusz Dziarski odpowiedział, że z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji nie 

było żadnych decyzji. Wojewoda twierdzi, że pozytywnej decyzji nie będzie. 

 

16. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

P. Przewodniczący poinformował, że przed tygodniem w sali sesyjnej odbył się Turniej 

Szachowy o puchar Starosty, będący zwieńczeniem warsztatów szachowych dla dzieci i 

młodzieży, organizowanych przez Powiatową Radę Młodzieży, jakie odbywały się w wakacje 

na dziedzińcu Starostwa. Nagrody wręczali p. Starosta, p. Przewodniczący oraz 

Wiceprzewodniczący p. Artur Fojt. 

 

P. Kamil Jeżyna zapytał, czy Przewodniczący obecnie pełni dyżury w Starostwie. 

 

P. Janusz Kawalec odpowiedział, że można się z nim umówić telefonicznie na konkretny 

termin. 

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

P. Urszula Wojtyło poinformowała, że złożyła w dniu dzisiejszym interpelację w sprawie 

zabezpieczenia drogi Krzydlina Mała – Dębno. 

 

18. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

P. Kamil Jeżyna podsumował sytuację z p. Wójt, zaapelował do Zarządu i pozostałych 

radnych, aby podjąć refleksję, co dalej w tej sprawie i co zrobić, aby Gmina Wińsko chciała 

pozostać w powiecie wołowskim. Zwrócił się do p. S. Borkowskiego, aby nie zamykał się na 

dialog z nikim. Ponadto zapytał, czy p. Starosta poruszał na spotkaniu z wojewodą temat 

utworzenia w powiecie wołowskim biura paszportowego? 

 

P. Janusz Dziarski zapytał, po co takie biuro w Wołowie? Oczekiwanie na paszport w takich 

biurach jest wydłużone. Zdaniem p. Starosty takie biuro w powiecie nie jest potrzebne. 

 

P. Kamil Jeżyna ad vocem wskazał, że tego dnia przy wejściu do Starostwa mieszkaniec 

pytał, czy można tu załatwić sprawy związane z paszportem. 
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P. Urszula Wojtyło zwróciła się do przewodniczącego, aby uwzględniać mniejszą liczbę 

sprawozdań, gdyż tak duża liczba jest obciążeniem dla radnych.  Nawiązała do słów Starosty 

o przekazywaniu subwencji jednostkom niepublicznym – subwencja idzie za uczniem, takie 

jest prawo. Problem z finansowaniem edukacji rozpocznie się, kiedy ze szkół 

ponadpodstawowych wyjdzie podwójny rocznik. Trzeba planować strategicznie, aby uczniów 

nie ubywało. Poprosiła p. Starostę o zmianę retoryki wypowiedzi. 

 

P. Stanisław Borkowski zwrócił się do p. Kamila Jeżyny wyjaśniając, że sama p. Wójt nie 

chciała z nim rozmawiać. Niemniej tyle zrobiła dla Gminy Wińsko, że zasługuje na szacunek.  

 

19. Wolne głosy, komunikaty. 

 

P. Przewodniczący poinformował, że chciałby aby kolejna sesja odbyła się w trybie 

stacjonarnym. 

 

20. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący p. Janusz Kawalec zamknął obrady XXXVIII Sesji Rady Powiatu 

Wołowskiego. 

  

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotowała: Marta Wabiszczewicz-Krawczuk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


